
[bookmark: projectPnameCnTitle]发展中国家热带农业新技术培训班项目简介表
	项目全称
	[bookmark: projectPnameCn]发展中国家热带农业新技术培训班

	承办单位
	[bookmark: undertakeName]中国热带农业科学院

	举办时间
	[bookmark: projectStartDate][bookmark: projectEndDate]2023-06-06至2023-06-30
	授课语言
	[bookmark: projectLanguage]英语

	邀请范围
	[bookmark: projectInvited]发展中国家

	计划人数
	[bookmark: projectPersonNumMin][bookmark: projectPersonNumMax][bookmark: prcEstimateNum]25

	学员要求
	年龄要求
	[bookmark: pmStConditionAge]司局级年龄不超过50岁，处级年龄不超过45岁,技术人员不超过45岁

	
	身体健康状况
要求
	[bookmark: pmStCoditionBd]身体健康，并提供当地公立医院出具的健康证明或体检表，无中国法律法规禁止入境的疾病，无严重高血压、心脑血管疾病、糖尿病等其他严重慢性疾病、精神性疾病或者有可能对公共卫生造成重大危害的传染病，非重大手术后恢复期及急性病发作期，非肢体严重残疾，非孕期

	
	授课语言要求
	[bookmark: pmStCoditionLang]英语听、说、读、写能力满足授课要求

	
	其 它
	[bookmark: pmStCoditionOther]学员来华参训不得携带配偶或亲友

	举办地点
	[bookmark: projectHostPlace]海口市
	举办地天气状况
	[bookmark: projectHpair]26℃-32℃

	参观考察城市
	[bookmark: investigationCitys]三亚市,海口市,文昌市,儋州市,万宁市,澄迈县
	考察地天气状况
	[bookmark: investigationConditions]26℃-33℃

	备注
	[bookmark: projectIniCom][bookmark: projectAgComments]1.签证：请确认签证有效期覆盖项目开始前5天至项目结束后5天。
2.生活准备：①请根据培训安排及举办地、参观考察地天气情况做好学习及生活准备。
②可根据自身情况携带少量常用药品，严禁携带违禁及超过限量的药品入境。
③如有宗教信仰方面问题或需求，请提前与承办单位沟通。
④请携带正装或者民族服饰以出席正式活动。
3.行李要求：①请关注国际及中国境内航班允许携带行李标准，因行李超重产生的费用及由行李纠纷产生的误机等责任由个人承担。
    ②转机时请确认是否需要重新办理行李托运。
    ③如遇托运行李丢失请及时向航空公司登记，填写登记表时，请先致电承办单位联系人确认行李送达地址。
4.误机及接机安排：①如因特殊情况不能按时出发，或转机时出现航班延误等情况，请及时告知承办单位联系人。
②航班落地提取行李后，请在国际（或国内）到达出口耐心等待，工作人员会持写有承办单位名称的接机牌接机。如有异常情况，请及时与承办单位联系人联系。
5.机票退改签：未经同意擅自更改机票或由个人原因引起的机票退改签，产生的费用及责任由个人承担。
6.培训班将组织参训学员国做国别报告，就热带农业产业发展关键问题进行交流。学员需做好准备.

	承办单位
联系方式
	项目联系人
	[bookmark: projectContactPersons]张雪（女士）, 吴文莉（女士）

	
	办公电话
	[bookmark: projectContactTels]18976546024(张雪), 18808955434(吴文莉)

	
	手    机
	[bookmark: projectContactMobiles]18976546024(张雪), 18808955434(吴文莉)

	
	传    真
	[bookmark: projectContactFaxs]0898-66962904(张雪), 0898-66962904(吴文莉)

	
	E-mail
	[bookmark: projectContactEmails]catasgjhzc@126.com(张雪), wwl1204@126.com(吴文莉)

	承办单位简介
	[bookmark: projectAgDescription]        中国热带农业科学院（简称中国热科院）成立于1954年，是农业农村部下属的专门从事热带农业科学研究与开发的国家级科研机构，现有科技人员3700多人。中国热科院主要从事热带经济作物、南繁种业、热带粮食作物、热带冬季瓜菜、热带饲料作物与畜牧、热带海洋生物等领域的研究。与16个国际组织、50个国家和地区的科研和教学单位建立了长期稳定的合作关系，被联合国粮农组织授予“FAO热带农业研究培训参考中心”，中国外交部、农业农村部联合授予我院首批“中非现代农业技术交流示范和培训联合中心”，中国农业农村部授予我院“农业对外合作科技支撑与人才培养基地”。
        2004年至今，中国热带农业科学院先后组织实施国际组织、国家部委和地方政府委托的各类国际培训班100余期，培训了来自世界近99个国家的4000多名学员，其中承担商务部援外培训项目55期，培训学员1936名。培训主题涉及木薯、橡胶、热带果蔬、热带花卉、热带香辛饮料等重要热带农作物的栽培、植保、加工及质量安全检测等，有效提高受援国热带农业生产发展技术水平, 得到受援国政府和学员的充分认可。
        中国热科院先后于2010、2013、2017、2018、2019、2022年承担过发展中国家热带农业新技术培训班，在该主题培训项目的组织实施方面积累有丰富经验和技术储备，并获得广大参训学员的高度评价。

	项目内容介绍
	[bookmark: projectAgContent]1.主要培训课程及内容介绍
（1）中国国情介绍：向学员介绍中国的政治、经济、社会、文化、历史等方面的发展现状。
（2）中国减贫经验分享：主要讲述中国农业发展的主要阶段、政策演变、具体举措、主要经验和合作前景。
（3）热带农业高效栽培技术：介绍热带农业高效种植及栽培的技术，并开展田间实践操作。
（4）热带农业有害生物及其综合防治：主要介绍常见的热带植物病虫害，生产发展面临的难题和挑战，以及有害生物的研究情况、综合防治和国际合作。
（5）热带农业机械化：主要介绍热带农业机械化发展历程及技术水平，并开展其机械化在使用过程中存在的问题分析。
（6）热带农产品加工：介绍热带农产品加工技术，并到热带农产品加工企业观摩学习。
2.交流研讨介绍
（1）探讨中国-各发展中国家热带农业科技合作机制；
（2）探讨热带农业新技术方案。
3.参观考察
参观考察城市：海南省海口市、三亚市、万宁市、儋州市、文昌市、定安县、澄迈县；参观考察内容：
（1）中国新农村建设；
（2）中国热带农业成果展；
（3）农业新技术等。
4.主讲人整体情况介绍
（1）刘国道：研究员，中国热带农业科学院副院长；
（2）刘海清：研究员，中国热带农业科学院科技信息研究所副所长，研究方向农业乡村振兴；
（3）党选民：研究员，中国热带农业科学院热带作物品种资源研究所，研究方向热带作物高效栽培；
（4）易克贤：研究员，原中国热带农业科学院环境与植物保护研究所所长，研究方向热带环境保护；
（5）邓干然：研究员，中国热带农业科学院热带农业机械研究所，研究方向热带农业机械；
（6）黄洁：研究员，中国热带农业科学院热带作物品种资源研究所，研究方向木薯产业发展及加工技术。
5.学员需准备的材料
为方便与中国专家的交流，请准备好贵国与培训主题相关的交流材料，如：①包括专业和所在单位的自我介绍；②热带农业新技术情况；③主要热带农业技术需求等。
6.评估
给学员发放项目评估表，对培训班整体和授课进行评估。


 











[bookmark: projectPnameEnTitle]Training Course on New Technology of Tropical Agriculture for Developing Countries
	[bookmark: unitNameEnTitle]Name
	[bookmark: projectPnameEn]Training Course on New Technology of Tropical Agriculture for Developing Countries

	[bookmark: undertakeNameEnTitle]Organizer
	[bookmark: undertakeNameEn]Chinese Academy of Tropical Agricultural Sciences

	[bookmark: projectDateTitle]Time
	[bookmark: projectStartDateEn][bookmark: projectEndDateEn]2023-06-06 -- 2023-06-30
	[bookmark: projectLanguageEnTitle]Language for Learning
	[bookmark: projectLanguageEn]English

	[bookmark: projectInvitedEnTitle]Invited Countries
	[bookmark: projectInvitedEn]The Developing Countries

	[bookmark: projectPersonNumTitle]Number of Participants
	[bookmark: projectPersonNumMinEn][bookmark: projectPersonNumMaxEn][bookmark: prcEstimateNumEn]25

	[bookmark: studentRequireTitle]Requirements for the Participants
	[bookmark: studentRequireAgeTitle]Age
	[bookmark: pmStConditionAgeEn]Under 50 for officials at director general’s level;under 45 for officials at or under director’s level;under 45for technicians.

	
	[bookmark: studentRequireHealthTitle]Health
	[bookmark: pmStCoditionBdEn]In good health with health certificate issued by the local public hospitals; without diseases with which entry to China is disallowed by China’s laws and regulations; without severe chronic diseases such as serious high blood pressure, cardiovascular/cerebrovascular diseases and diabetes; without metal diseases or epidemic diseases that are likely to cause serious threat to public health; not in the process of recovering after a major operation or in the process of acute diseases; not seriously disabled or pregnant.

	
	[bookmark: studentRequireLanguageTitle]Language
	[bookmark: pmStCoditionLangEn]Capable of listening, speaking, reading and writing in English during the training

	
	[bookmark: studentRequireOthersTitle]others
	[bookmark: pmStCoditionOtherEn]Family members or friends shall not follow

	[bookmark: projectHostPlaceEnTitle]Host City
	[bookmark: projectHostPlaceEn]Haikou City, Hainan Province
	[bookmark: projectHpairEnTitle]Local Temperature
	[bookmark: projectHpairEn]26℃-32℃

	[bookmark: investigationCitysEnTitle]Cities to visit
	[bookmark: investigationCitysEn]Sanya City,
Haikou City,
Wenchang City,
Danzhou City,
Wanning City,
Chengmai County
	[bookmark: investigationConditionsEnTitle]Local Temperature
	[bookmark: investigationConditionsEn]26℃-33℃

	[bookmark: projectAgCommentsEnTitle]Notes
	[bookmark: projectIniComEn][bookmark: projectAgCommentsEn][bookmark: _GoBack]1. Visa: Please confirm that the validity period of the visa covers from 5 days before the start of the project to 5 days after the end of the project.
2. Preparation for live:
 ① Please make preparations for study and live according to the training arrangement and the weather conditions of the venue and the place to visit.
②You can carry a small amount of commonly used medicine according to your own situation. It is strictly forbidden to bring medicine that are prohibited or exceed the limit into the country.
③If you have any questions or needs related to religious belief, please communicate with the organizer in advance.
④Please bring formal clothes or national costumes to attend formal events.
3. Luggage requirements: 
① Please pay attention to the allowed luggage standards for international and domestic flights, and the responsibility for the expenses caused by overweight luggage and missed flights due to luggage disputes shall be borne by individuals.
②Please confirm whether you need to check in your luggage again when you transfer.
③In case of lost checked luggage, please register with the airline in time. When filling out the registration form, please call the contact person of the organizer to confirm the delivery address of the luggage.
4. No-show and pick-up arrangements: ①If you cannot depart on time due to special circumstances, or if there is a flight delay when connecting, please inform the contact person of the organizer in time.
②After the flight lands and picks up your luggage, please wait patiently at the international (or domestic) arrival exit. The staff will pick you up. If there is any abnormal situation, please contact the contact person of the organizer in time.
5. Air ticket refund and change: If the ticket is changed without consent or due to personal reasons, the expenses and responsibilities incurred shall be borne by the individual.
6. The training course will organize participants to make country reports and exchange views on key issues

	[bookmark: contactTitle]Contact of the Organizer
	[bookmark: projectContactPersonsEnTitle]Contact Person(s)
	[bookmark: projectContactPersonsEn]Ms.ZHANG XUE, Ms.wu wenli

	
	[bookmark: projectContactTelsEnTitle]Telephone
	[bookmark: projectContactTelsEn]18976546024(Ms.ZHANG), 18808955434(Ms.wu)

	
	[bookmark: projectContactMobilesEnTitle]Cell
	[bookmark: projectContactMobilesEn]18976546024(Ms.ZHANG), 18808955434(Ms.wu)

	
	[bookmark: projectContactFaxsEnTitle]Fax
	[bookmark: projectContactFaxsEn]0898-66962904(Ms.ZHANG), 0898-66962904(Ms.wu)

	
	[bookmark: projectContactEmailsEnTitle]E-mail
	[bookmark: projectContactEmailsEn]catasgjhzc@126.com(Ms.ZHANG), wwl1204@126.com(Ms.wu)

	[bookmark: projectAgDescriptionEnTitle]About the Organizer
	[bookmark: projectAgDescriptionEn]        Chinese Academy of Tropical Agricultural Sciences (CATAS), set up in 1954, is a national R&D institution devoted to tropical agriculture development under the administration of Ministry of Agriculture and Rural Affairs, PRC with a staff of 3700 scientists. CATAS is mainly engaging in the tropical fields of cash crop, south planting industry, food crop, winter melon and vegetable,feed crop and livestock,marine organism. Until now, CATAS has has established the long-term and stable cooperation with 16 international organizations and research institutions in 50 countries and regions. Moreover, CATAS received the honorary title “FAO Reference Center for Tropical Agriculture Research and Training” awarded by Food and Agriculture Organization of the United Nations, “China-Africa Joint Center for Modern Agricultural Technology Exchange, Demonstration and Training” by Ministry of Foreign Affairs of the People’s Republic of China and Ministry of Agriculture and Rural Affairs of the People’s Republic of China and “S&T and Talent Training Base for Agricultural International Cooperation” by Ministry of Agriculture and Rural Affairs of the People’s Republic of China.
        Since 2004, Chinese Academy of Tropical Agricultural Sciences (CATAS) has organized more than 100 international trainings sponsored by international organizations, Chinese ministries, departments of Chinese governments, which have benefited more than 4,000 participants from some 99 countries. Among these trainings, there were 55 of them sponsored by Ministry of Commerce of the People’s Republic of China with 1,936 trainees. The trainings focused on the cultivation, plant protection, processing and quality safety testing of major tropical crops such as cassava, rubber, tropical fruits and vegetables, tropical flowers, tropical spicy beverages, etc., which has improved the production and development skills of tropical agriculture and fully acknowledged from participants and governments of their countries.
        CATAS has organized the similar training course respectively in 2010, 2013, 2017, 2018, 2019 and 2022, which has accumulated the rich experiences and gained the high comments from participants.

	[bookmark: projectAgContentEnTitle]Seminar Content
	[bookmark: projectAgContentEn]1.Main Courses and Content
(1) China profile: Sharing the current political, economic, social, cultural and historical development of China.
(2) Sharing of China's Experience in Poverty Alleviation: focusing on the main stages of China's agricultural development, policy evolution, specific initiatives, main experiences and prospects for cooperation.
(3) High Efficient Cultivation Technology of Tropical Agriculture: introduce high efficient planting and cultivation technology of tropical agriculture, and carry out field practice operation.
 (4) Tropical Agricultural Pests and their Integrated Management: introducing common pests and diseases of tropical plants, challenges to production development, as well as research, integrated management and international cooperation on pest control.
 (5) The Mechanization of Tropical Agriculture: mainly introduce the development course and technical level of the mechanization of tropical agriculture, and carry out the analysis of the problems existing in the application process of its mechanization.
(6) Tropical agricultural products processing: introduce the processing technology of tropical agricultural products, and observe and learn from tropical agricultural products processing enterprises.
2.Discussions
(1) Exploring mechanisms for China-Zanzibar cooperation in tropical agricultural science and technology.
(2) Discussing integrated pest and disease management solutions for tropical crops.
3.Visitings
Visiting cities: Haikou City; Sanya City; Wanning City; Danzhou City; Wenchang City; Dingan County; Chengmai County.
Visiting subject:
（1）China country；
（2）Tropical Agricultural Achievements Exhibition；
（3）New agricultural technology.
4.Main Lecturers
(1) Liu Guodao: Professor, Vice-President of CATAS
(2) Liu Haiqing: Professor, Deputy Director of the Institute of Scientific and Technical Information, CATAS, engaging in rural revitalization.
(3) Dang Xuanmin: Professor of Tropical Crops Genetic Resources Institute, CATAS, engaging in high efficient cultivation.
 (4) Yi Kexian: Professor, former Director of the Environment and Plant Protection Institute, CATAS, engaging in tropical environmental protection.
 (5) Deng Ganran：Professor of Tropical Agricultural Machinery of CATAS, engaging in topical agricultural machinery.
(6) Huang Jie: Professor of Tropical Crops Genetic Resources Institute, CATAS, engaging in cassava industry development and processing technology.
5.Participants’ Preparatory Work
To facilitate communication with Chinese experts, some preparatory work is necessary for the discussion session, such as: (i) a self-introduction including your specialty and your institution; (ii) the status quo of agriculture in your country; and (iii) what major tropical agricultural technologies you need.
6.Evaluation
Evaluation forms will be distributed to assess the courses and the organizer.



